
國立臺灣大學生化科學研究所博士班預定修業期程 

 
年級 第一學期 第二學期 

博一 
1. 選擇本所指導教授並進入實驗室。 
2. 修習必修及選修課程。 

博二 

1. 開學二個月內繳交「指導教

授同意書」博士班學生選定

指導教授者，始得申請資格

考核。 
2. 學期結束前 1/31 前提出資

格考核申請。 

1. 學期結束前 7/31 前通過資

格考核。 
2. 必修課程，應於期限內完成

修畢並通過筆試。 

博三 

1. 本所博士班學生通過資格考核者，應由其指導教授自次一學

年起籌組論文指導委員會。(每年五月三十一日前應至少召

開一次會議，本所博士班學生應於會議中就學位論文進行報

告) 

博四~畢業 

1. 博士班四年級以上研究生須參加「研究生論文進度報告」就

其論文進度進行演講。 
2. 本所博士班學生應修畢「研究生線上英文（三）」或更高級別

之「研究生線上英文」課程，始得畢業。 
3. 本所博士班學生通過資格考核並修畢應修科目及學分數者，

由本所通知教務處於其成績表註記為博士學位候選人。 
4. 完成博士班應修習至少十八學分及資格考核，得申請博士學

位考試。 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Projected Study Timeline for the Ph.D. Program, Institute of 
Biochemical Sciences, National Taiwan University 

 First Semester Second Semester 
First Year of 
the Doctoral 

Program 

1. Select a thesis advisor and join their laboratory. 
2. Take required and elective courses. 

Second Year of 
the Doctoral 

Program 

1. Submit the "Advisor 
Consent Form" within two 
months of the start of the 
semester. Doctoral students 
must select a thesis advisor 
before applying for the 
qualifying examination. 

2. Submit the qualifying 
examination application by 
January 31 before the end of 
the semester. 

1. Pass the qualifying examination 
by July 31 before the end of the 
semester. 

2. Complete and pass required 
courses. 

Third Year of 
the Doctoral 

Program 

1. Doctoral students of the Institute who have passed the qualifying 
examination should have their thesis advisor form a dissertation 
advisory committee starting from the following academic year. (At 
least one meeting must be convened each year no later than May 31, 
during which every Ph.D. student in the Institute is required to 
present a progress report on their dissertation.) 

After the 
Fourth Year of 
the Doctoral 

Program 

1. Doctoral students in their fourth year or above must participate in the 
"Graduate Thesis Progress Report" and give a presentation on their 
thesis progress. 

2. Doctoral students of the Institute must complete the "Graduate 
Online English (III)" course or a higher-level "Graduate Online 
English" course to be eligible for graduation. 

3. Doctoral students of the Institute who have passed the qualifying 
examination and completed the required courses and credits will be 
designated as doctoral degree candidates by the Institute, with a 
notation made on their transcript by the Office of Academic Affairs. 

4. Upon completing at least 18 credits of required coursework and 
passing the qualifying examination, students may apply for the 
doctoral degree examination. 



國立臺灣大學生命科學院生化科學研究所博士班修業流程圖【一般生】 

 
 
 



國立臺灣大學生命科學院生化科學研究所博士班修業流程圖【在職生】 

 


